
PREAFERICITUL  PATRIARH  AL
IERUSALIMULUI  OFICIAZĂ  UN
BOTEZ ÎN NAZARET
Sâmbătă  după-amiază,  pe  05  august  /  23  iulie  2017,
Preafericitul  Teofil,  Părinte  nostru  și  Patriarhul
Ierusalimului,  a  oficiat  Taina  Botezului  nepoților  unui
distins membru al comunității noastre creștine vorbitoare de
limba arabă, la Biserica Sfântului Locaș al Buneivestiri a
Maicii Domnului din Nazaret.

Încreștininându-i  pe  acești  copii  gemeni  ca  membri  ai
Bisericii  noastre  Ortodoxe,  Preafericirea  Sa  a  ținut
următoarea  cuvântare:

„Fraților, toţi câţi în Hristos Iisus ne-am botezat, întru
moartea Lui ne-am botezat”…. „Iar dacă am murit împreună cu

Hristos, credem că vom şi vieţui împreună cu El:  Ştiind că
Hristos, înviat din morţi, nu mai moare; Moartea nu mai are
stăpânire asupra Lui” ne învață Sf. Pavel (Romani 6: 3-11).

Iubiți Frați și Surori întru Hristos,

Astăzi,  un  vlăstar  al  adevărului  s-a  plantat  în  Sfânta
Sobornicească și Apostolească Biserică a Domnului, Dumnezeului
și Mântuitorului nostru Iisus Hristos, Care revarsă asupra
celor  botezați  o  curățire  binecuvântată,  binecuvântarea
dumnezeiască și înnoirea. Iar acest altoi al adevărului sunt
robii lui Dumnezeu abia botezați, Psara și Sharif, care s-au
născut din nou din apă și din duh și s-au pecetluit cu pecetea
darului Duhului Sfânt celui Atotputernic și mărit. „…El ne-a
mântuit … după a Lui îndurare, prin baia naşterii celei de a
doua şi prin înnoirea Duhului Sfânt, Pe Care L-a vărsat peste
noi, din belşug, prin Iisus Hristos, Mântuitorul nostru” după
învățătura Sfântului Pavel (Tit 3: 5-6).
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Innoirea prin baia nașterii din nou nu este altceva decât a
doua  naștere  întru  Hristos  prin  Duhul  Sfânt,  așa  cum
înțeleptul Pavel mărturisește, zicând: „Căci, câţi în Hristos
v-aţi botezat, în Hristos v-aţi îmbrăcat “ (Galateni 3:27 ).
Aceasta înseamnă că sunteți fiii lui Dumnezeu, pentru că toți
aceia dintre dumneavoastră care v-ați botezat în numele lui
Hristos, cu credința că El este Mântuitorul, v-ați îmbrăcat cu
Hristos și v-ați unit cu El.

Și cum ne îmbrăcăm cu Hristos? Domnul spune: „Eu sunt Lumina
lumii; cel ce Îmi urmează Mie nu va umbla în întuneric, ci va
avea lumina vieţii“ (Ioan 8:12). Iar noi ne îmbrăcăm și ne
înconjurăm tocmai de această lumină dumnezeiască, care este
Hristos.  După  cuvântul  marelui  Sfânt  Fotie,  „Suntem
înconjurați de Hristos și de Duhul Său Sfânt la exterior nu
așa  cum  purtăm  o  haină,  ci  prin  umplerea  inimii  și  a
gândurilor  cu  lumină  și  a  feței  cu  har.“

Cu alte cuvinte, iubiții mei frați, astăzi, prin participarea
noastră a tuturor la marea taină a încreștinării proaspăt-
botezaților robi ai lui Dumnezeu Psara și Sharif, ne-am făcut
martorii  morții  și  a  nașterii  lor  din  nou  întru  Hristos
Dumnezeu și în Sfânta Sa Biserică. Spunem aceasta întrucât
fiind botezați pe baza credinței în Hristos, pruncii abia
încreștinați au fost botezați în moartea Sa.

Au murit păcatului împreună cu El, iar omul cel vechi a fost
răpus în ei. Și așa cum Hristos a înviat din mormânt după ce a
murit, tot astfel pruncii botezați prin scufundare în apă ies
din cristelniță ca oameni noi, pentru a „umbla întru înnoirea
vieții” (Romani 6: 4), arătând o viață sfântă, după poruncile
lui  Hristos  și  învățătura  Bisericii  noastre  celei  Una
Sobornicească  și  Apostolească.  Amin.”
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